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SINDIKAT UDRUŽENIH RADNIKA  

ENERGETIKE REPUBLIKE SRPSKE 

SINDIKALNA ORGANIZACIJA 

“RiTE UGLJEVIK” A.D. UGLJEVIK 

 

Broj: ________/13 

Datum: ___.04.2013. godine 

 

 

ZAPISNIK SA SASTANKA SINDIKALNOG ODBORA 

održanog dana 03.04.2013. godine sa početkom u 08:00 časova 

 

 

PRISUTNI:   

Sindikalni odbor:  Zoran Mićanović, Stevo Stević, Mitar Tomić, Tomislav Benović, Ivan 

Radovanović, Ljubomir Marković, Duško Radovanović, Dragan Golić, 

Milenko Jović, Radovan Cvijetinović, Dragan Tešić, Đokica Tomić, Zlatko 

Spasojević 

 

Predsjednik Skupštine: Dragan Babić 

 

Zapisničar: Danijela Ilić 

 

 

DNEVNI RED 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sjednica 

2. Imenovanje članova Odbora Fonda solidarnosti 

3. Donošenje akata i odluka neophodnih za kontinuitet rada sa prethodnim sazivom 

Sindikalnog odbora 

4. Informacije vezane za ležište “Ugljevik Istok” 

- Razvijanje strategije  

- Razbijanje medijske barijere 

- Izrada sajta Sindikalne organizacije 

- Pojavljivanje u medijima 

5. Analiza sastanka sa Upravom i sastanka sa načelnikom Opštine 

6. Zahtjevi za pomoć upućeni od strane radnika, penzionera, udruženja i građanja 

7. Razno  

- Verifikacija Odluke o konstituisanju Komisije za izradu akata.  

Dnevni red usvojen jednoglasno. 
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AD 1  Usvajanje zapisnika sa prethodnih sjednica 

 

Zoran Mićanović: Predlažem da ovu tačku dnevnog reda ostavimo za sledeći sastanak, jer v.d. 

direktora nije bio u mogućnosti da ranije pročita zapisnik sa sastanka Sindikalnog odbora i 

Uprave, pa još nije potpisan. 

  

Prijedlog se usvaja.  

 

AD 2  Imenovanje članova Odbora Fonda solidarnosti 

 

Zoran Mićanović: Ja sam se raspitivao, niko nije imao primjedbu na rad prethodnog Odbora. 

Stoga predlažem ponovo članove koji su već činili Odbor Fonda solidarnosti. Međutim, pošto je 

Ruža Mikosavljević otišla u penziju, umjesto nje ćemo imenovati novog člana. Imao sam 

sugestiju iz RJ “Rudnik”, predloženo je da još jedan član Odbora bude sa Rudnika, jer je najveći 

broj korisnika sredstava iz Fonda solidarnosti upravo iz te radne jedinice. To je samo sugestija, 

a mi možemo da je usvojimo ili ne.  

 

Ljubomir Marković: Smatram da bi dobar prijedlog bila Cvijeta Lazić, jer član treba da bude 

neko ko se razumije u materiju, jer se radi o sredstvima.  

 

Dragan Golić: Najvažniji za Fond solidarnosti jeste pravilnik, koji treba biti decidan i jasan.  

 

Zoran Mićanović: Stavljam prijedlog na glasanje.  

 

Sindikalni odbor većinom glasova usvaja sledeću:  

ODLUKU 

o imenovanju predsjednika i članova Odbora Fonda solidarnosti 

član 1.  

Sindikalni odbor imenuje predsjednika i članove Odbora Fonda solidarnosti, u sledećem sastavu: 

1. Veljko Rakić, predsjednik, 

2. Ljubica Ristić, član,  

3. Ljubica Kojić, član,  

4. Branislav Petrović, član, 

5. Cvijeta Lazić, član. 

član 2. 

Odluka stupa na snagu danom donošenja.  

 

 

Zoran Mićanović: Ukoliko Skupština izabere Veljku Rakića za člana Nadzornog odbora, biće 

imenovan drugi član.  
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Ivan Radovanović: Pošto po Kolektivnom ugovoru poslodavac ima obavezu da učestvuje u 

sredstvima Fonda solidarnosti, mora se natjerati Uprava na to.  

 

AD 3  Donošenje akata i odluka neophodnih za kontinuitet rada sa prethodnim 

sazivom Sindikalnog odbora 

Zoran Mićanović: Prethodni predsjednik Sindikalne organizacije mi je dostavio odluke koje su 

vezane za određena davanja, pa bi trebalo sada da odlučimo hoćemo li održati kontinuitet rada, 

ili ćemo mijenjati te odluke. Navedene odluke se odnose na davanja vezana za: 

- Isplatu kredita umrlih radnika 

- Odlazak u penziju    150,00 KM 

- Rođenje djeteta    200,00 KM 

- Prisustvo članova Nadzornog odbora 

sjednicama Sindikalnog odbora  70,00 KM/mj. 

- Prisustvo Skupštini   20,00 KM 

- Plaćanje članova Odbora Fonda solidarnosti 

(podrazumijeva i doktora)   70,00 KM/mj. 

- Plaćanje za vođenje knjigovodstva 

(Aleksić Nevenki)    100,00 KM/mj. 

- Plaćanje završnog računa 

(Aleksić Nevenki)    200,00 KM/mj. 

- Plaćanje 2/3 vrijednosti dnevnica članovima Društva davalaca krvi kada budu na 

akcijama izvan Ugljevika i Bijeljine 20,00 KM za RS 

20,00 EUR za Srbiju 

- Odobrenje predsjedniku Sindikalnog odbora da može donositi odluke u vrijednosti do 

500,00 KM, uz obaveznu verifikaciju na narednoj sjednici Sindikalnog odbora 

- Plaćanje predsjednika Skupštine za prisustvo sastancima 

Sindikalnog odbora   70,00 KM/mj. 

Ivan Radovanović: Mislim da bi bilo dobro neke od ovih odluka regulisati pravilnikom, 

prvenstveno mislim na nadoknade. Takva je praksa Sindikata Energetike. 

Što se piše plaćanja druge vrste, mislim na vođenje knjiga, izradu završnih računa, angažovanje 

ljekara, trebalo bi to kanalisati. U Pravilniku o Fondu solidarnosti piše da je poslodavac dužan da 

snosi troškove koji se odnose na ljekara, Uprava i bira ljekara. Da bi to mogli fakturisati u onaj 

dio “utvrđeno planom i programom za rad Sindikata”. Potrebno je da to regulišemo, da bi znali 

šta mi plaćamo, da ne prihvatamo nečije obaveze.  

Mislim da je propušteno navođenje odluke o nabavci udžbenika za treće dijete. I to bi se moglo 

urediti pravilnikom.  

 

Mitar Tomić: U slučaju da Sindikat ne bude u mogućnosti da isplaćuje sva navedena davanja, 

odluke se mogu povući. Međutim, ukoliko to bude regulisano pravilnicima, neće se moći tako 

uraditi. Zbog toga smatram da treba ostati ovako. 
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Što se tiče Fonda solidarnosti, prvo moramo provjeriti da li Preduzeće daje 1% i dalje, ili ne. 

Ako ne daje, onda više nemaju nikakvo pravo. 

 

Ljubomir Marković: Slažem se sa Mitrom. Bićemo prinuđeni da neke odluke donosimo u 

zavisnosti od sredstava, jer će se naš saldo iz mjeseca u mjesec samo smanjivati. Stiglo je 

obavještenje od direktora da više neće biti uplaćivanja u Fond 1%, kao što je bilo, nego kroz 

donacije, ali to još ne znamo. Zbog toga sam i ja protiv regulisanja ovih pitanja pravilnikom. 

Zbog toga predlažem da donesemo odluku da li održavamo kontinuitet ili ne, bez 

odugovlačenja.  

 

Stevo Stević: Pošto smo se i ranije počeli dvoumiti oko isplate kredita umrlih radnika, 

predlažem da odlučimo o tome u novom sazivu. Treba dobro razmisliti o tome, jer je to prilična 

stavka.  

 

Milenko Jović: Predlažem da, ili ograničimo ta davanja, ili da prekinemo. Smatram da bi 

trebalo bar postaviti neki limit, jer dolazi vrijeme u kome će priliv sredstava biti sve manji. I mi 

bi trebalo da radimo na štenji.  

 

Dragan Tešić: Slažem se sa Mitrom da ovo treba ostati regulisano odlukama, a ne 

pravilnicima. Što se tiče kredita, predlažem da se ne obavezujemo unaprijed, možemo donositi 

odluku u zavisnosti od sredstava.  

 

Mitar Tomić: Ne možemo tako, jer bi nastao problem ako bi za neke bilo sredstava, a za druge 

ne bi. Ja sam radije za postavljanje nekih ograničenja. Nadam se da nećemo ni imati dosta 

takvih slučahjeva. 

 

Dragan Golić: Predlažem da to ostavimo za sledeću sjednicu, a ostale odluke možemo donijeti.  

 

Zoran Mićanović: Dakle, imamo 2 prijedloga, ili da sad limitiramo davanja vezana za isplatu 

kredita umrlih radnika, ili da razmislimo o tome, pa o tome odlučimo na sledećem sastanku, a 

da ostale odluke usvojimo sada. 

Sva lična davanja su oporeziva. Mi smo pravno lice i mi našim odlukama ovog tipa pokrivamo 

davanja, a nema davanja prema državi. Ja ću zamoliti pojedine ljude koji su stručni da nam 

pomognu, da to izdefinišemo sa jednim upitom prema Poreskoj upravi, da ne bi slučajno imali 

problema, jer ćemo biti na žestokom udaru.  

 

Ljubomir Marković: Što se tiče odluke o isplati kredita umrlih radnika, mi je nismo ni imali 

kao trajnu, nego smo je donosili od slučaja do slučaja. Sad možemo jedino da je limitiramo. A 

ostale su bile obavezne.  

 

Zoran Mićanović: Stavljam na glasanje prijedlog da se izuzme odluka o plaćanju kredita, i 

ostavi za sledeći sastanak, a da se usvoje ostale odluke.  
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Sindikalni odbor jednoglasno donosi sledeći:  

ZAKLJUČAK 

Član 1. 

Sindikalni odbor zaključuje da će se održati kontinuitet rada sa prethodnim sazivom sindikalnog 

odbora, odnosno da odluke o davanjima koje se odnose na:  

- odlazak u penziju,  

- rođenje djeteta, 

- prisutvo članova Nadzornog odbora sjednicama Sindikalnog odbora, 

- prisustvo predsjednika Skupštine sjednicama Sindikalnog odbora, 

- prisustvo Skupštini Sindikalne organizacije, 

- vođenje knjigovodstva, 

- izradu završnog računa, 

- isplatu 2/3 vrijednosti dnevnica članovima Društva davalaca krvi kada učestvuju na 

akcijama izvan Ugljevika i Bijeljine,  

kao i na: 

- odobrenje predsjedniku Sindikalne organizacije da može samostalno donositi odluke 

kojima raspolaže inosom do 500,00 KM, uz neophodnu verifikaciju od strane članova 

Sindikalnog odbora, na prvoj narednoj sjednici Sindikalnog odbora, 

OSTAJU NA SNAZI.  

Član 2. 

O načinu isplate kredita umrlih radnika i plaćanju članova Odbora Fonda solidarnosti biće 

donijete posebne odluke. 

Član 3. 

Zaključak stupa na snagu danom donošenja. 

 

 

Mitar Tomić: Predlažem da se članovi Odbora Fonda solidarnosti plaćaju iz Fonda, a ne iz 

naših sredstava.  

 

Duško Radovanović: Treba provjeriti da li su obustavljena plaćanja.  

 

Ljubomir Marković: Fond solidarnosti je udruženje i njegova sredstva se vode na štednoj 

knjižici, nije pravno lice, a Sindikat jeste. Mi možemo svakih 6 mjeseci donijeti odluku da se sa 

Fonda prenesu sredstva Sindikatu, a da mi žiralno isplaćujemo sa Sindikata kao i do sada. 

Dakle, samo ćemo ta sredstva povući, refundirati troškove. 

 

Zoran Mićanović: Stavljam prijedlog na razmatranje. 

 

Prijedlog usvojen jednoglasno.  

 

Zoran Mićanović: Kad sam razgovarao sa prethodnim predsjednikom, on mi je rekao da je 

bivši direktor donio odluku u kojoj je odlučeno da se više ne postupa po članu 5. Kolektivnog 
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ugovora, koji predviđa da Uprava daje 1% u Fond solidarnosti. Ja sam ga zamolio da se 

informiše, kada je išao na sastanak Glavnog odbora  u Banja Luku, kako je to regulisano u 

drugim zavisnim preduzećima. Prenio mi je da nisu svi primjenili tu odluku. Ja sam juče pitao 

diektora Milijana Jovanovića zbog čega je kod nas to urađeno, rekao mi je da je to u skladu sa 

zaključkom revizorske kuće “Deloitte”, da ta izdvajanja više nisu po zakonu. Pitao sam postoji li 

neka varijanta koja je po zakonu. Dobio sam odgovor da imamo varijantu da iz dobiti Preduzeća 

izdvojimo taj dio sredstava koji smo dobijali za Fond, dakle na godišnjem nivou.  

 

Zlatko Spasojević: U redu kada Preduzeće posluje sa dobiti, ali šta ako poslujemo sa 

gubitkom? 

 

Zoran Mićanović: Pričamo samo za ovu godinu.  

 

Dragan Golić: naš Kolektivni ugovor su pravili vrsni pravnici, nije mi jasno, ako se zakon 

promjenio, zašto se nije promjenio i Kolektivni ugovor. Mislim da se radi samo o preporuci 

revizorske kuće. Predlažem da se angažuje pravnik iz Energetike, da se preispita šta je posrijedi, 

jer ako ovaj član nije u skladu sa Zakonom, onda se i KU mora mijenjati.  

 

Stevo Stević: Slažem se sa Draganom Golićem. Ovo pitanje trebamo riješiti sa Upravom, jer se 

ovdje radi o kršenju Kolektivnog ugovora. Nema “Deloitte” pravo da krši KU.  

 

Mitar Tomić: Imali smo Komisiju za praćenje i sprovođenje Kolektivnog ugovora, u kojoj je 

jedan od članova bio i Stevo Stević (Komisija od 6 članova, 3 ispred Sindikata Energetike, 3 

ispred Elektroprivrede). Tu komisiju treba ponovo formirati, između ostalog tako bi se moglo 

riješiti i ovo pitanje.  

 

Milenko Jović: Postoji li još uvijek ta Komisija?  

 

Stevo Stević: Postoji Komisija, samo se mijenjaju članovi. Ja nisam još dobio nikakvo rješenje 

da li sam promijenjen ili ne.  

 

Milenko Jović: Pitam zbog toga što je Kolektivni ugovor narušen po još nekoliko članova. Jer, 

nakon donošenja koeficijenata, došlo je do njihove izmjene. I to bi trebalo provjeriti, jer su 

radnici nezadovoljni upravo kod tih razlika u koeficijentima.  

 

Sindikalni odbor jednoglasno donosi sledeći:  

ZAKLJUČAK 

Član 1. 

Sindikalni odbor je na sjednici održanoj 03.04.2013. godine izrazio strah od narušavanja 

Posebnog kolektivnog ugovora Elektroprivrede Republike Srpske i tim povodom zahtjeva, što 

hitnije, sastanak sa Upravom Preduzeća.  
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Član 2. 

Zadužuje se Stevo Stević, član Sindikalnog odbora, da pripremi potrebnu dokumentaciju u cilju 

pripreme za sastanak sa Upravom Preduzeća i da definiše zahtjev koji će Sindikalna organizacija 

uputiti Upravi Preduzeća.  

Član 3. 

Zaključak stupa na snagu danom donošenja. 

 

 

Zoran Mićanović: Predlažem da prvo napravimo analizu sastanka sa načelnikom Opštine i 

sastanka sa Upravom, pa da krenemo  sa tačkom dnevnog reda vezanom za koncesiju. 

 

 

AD 5  Analiza sastanka sa Upravom i sastanka sa načelnikom Opštine 

 

AD 4  Informacije vezane za ležište “Ugljevik Istok” 

 

Zoran Mićanović: Imali smo, dakle, sastanak sa načelnikom Opštine, bili su prisutni svi članovi 

Odbora, osim Dragana Golića i Zlatka Spasojevića. Intersuje me vaše viđenje tog sastanka.  

 

Tomislav Benović: Po mom mišljenju, ništa nije konkretno rečeno na tom sastanku. Mi treba 

da zauzmemo jasan stav. Ovo nije samo pitanje našeg Preduzeća, nego i šire društvene 

zajednice. Ljudi očekuju da mi nešto učinimo. Nema odjeka da mi samo sjedimo i pričamo. 

Prema starom zakonu, potrebna je saglasnost lokalne zajednice za dodjelu koncesije, tako da 

nam je Opština važan igrač. Ja sam slušao pažljivo svaku riječ načelnika, nijednog trenutka nije 

rekao ni da, ni ne. Mislim da se svi kriju u drugi plan. Mi moramo da zauzmemo stav da li smo 

za zbor u Ugljeviku, ili nismo. Radnici očekuju našu akciju. Zborovi su imali odjeka, ali se bojim 

da se ljudi ne umore od česte priče, tako da je moj prijedlog da naš sledeći korak bude skup u 

Ugljeviku.  

 

Mitar Tomić: Kad su mene radnici pitali posle sastanka šta se desilo, ja sam im rekao da mi, 

praktično, od njih nemamo nikakvu podršku. Međutim, sutradan su došli sa informacijama da im 

je Tomislav Benović prenio drugačije. Zbog toga želim malo da pojasnim situaciju. Mi smo već 

imali nekoliko sastanaka sa opštinskom upravom, za mene je to sve prazna priča. Ako načelnik 

kaže da ne može da organizuje skup, jer se boji da će se pretvoriti u političko okupljanje, meni 

je jasno da se oni izmiču. Međutim, mi kao Sindikat ne smijemo pozivati građane na zbor. Ja ne 

vidim iz načelnikove priče da mi imamo podršku lokalne zajednice. Ako je ta podrška samo 

deklarativna, mi od toga nemamo ništa. Šta će oni uraditi da nam pomognu u našoj borbi, to je 

moje pitanje. Nama je potrebno nešto radikalnije. Za mene je taj sastanak bio minus. Nemamo 

čak ni zapisnik sa tog sastanka, tako da je sve nezvanično.  

 

Dragan Babić: Slažem se i sa Mitrom, i sa Tomislavom. Imam osjećaj da se samo vrtimo u 

krug. Po mom mišljenju, mi imamo problem sa Upravom. Zbog toga trebamo da organizujemo 
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sastanak sa Upravom, da im ponudimo da potpišu da su s nama, ili nisu. Treba vidjeti i sa 

rukovodiocima Rudnika, na čijoj su oni strani. Posle toga idemo kod načelnika, i tu trebamo 

nastupiti sa jasnim zahtjevima, da ne držimo stalno informativne razgovore. Ali vas prvo molim 

da riješimo problem koji imamo u kući.  

Načelnik je rekao da će pitanje saglasnosti za dodjelu koncesije ići na Skupštini i on 

pretpostavlja da će odgovor biti negativan. To je dobar znak. Ali i ja, takođe, smatram da 

načelnik prebacuje stvari na nas. Zbog toga smo mi ključni igrači, prvo trebamo krenuti od svoje 

“kuće”, pa ići dalje.  

 

Tomislav Benović: Kada je načelnik pričao o mišljenju koje daje lokalna zajednica, imao je u 

vidu nacrt zakona, ali on još nije usvojen.  

 

Radovan Cvijetinović: Samo da se nadovežem. Dakle, mi od Opštine nemamo podršku. 

Nama je bitno da imamo odgovor i od naše Uprave, da li podržavaju naše stavove ili ne, da 

budemo načisto. Ako su na našoj strani, da pokušamo zajedno da organizujemo zbor, a ako 

nisu da se više ne okrećemo na tu stranu.  

 

Dragan Golić: Meni, kao članu iz starog saziva, je apsolutni jasno da ni stara Uprava, a 

naročito nova, apsolutno nisu s nama. Nemojte da gubimo ni sekunde više na to pitanje. Ako 

postoji dilema kad je Opština u pitanju, predlažem, u sklopu rješenja ovog problema, da u 

emisiji koja će biti na BN TV obavezno ponudite učešće načelniku Opštine, da se izjasni pred 

narodom. Pretpostavljam da se neće odazvati, a tad trebamo da razmislimo šta dalje.  

 

Ivan Radovanović: Rekli smo da će ovo biti strategija o zaštiti interesa. Da bi mi napravili 

stategiju i zaštitili interese, moramo prvo napraviti sintezu događaja koji su doveli do današnje 

situacije. Po mom mišljenju, sve je počelo raspisivanjem tendera za izvođenje radova na PK 

“Bogutovo Selo”. Sledeći događaj je potpisivanje Sporazuma o namjeravanju razvoja 

energetskog sektora u Ugljeviku sa AES iz 2007. godine. Nakon toga je uslijedilo pismo namjere 

od Comsar Energy, pa potpisivanje Ugovora, sa omjerom u vlasništvu 90:10. Sindikat je od 

samog početka bio protiv. Pristupilo se realizaciji Ugovora, prevedeno je zemljište, koje čak nije 

ni bilo naše vlasništvo. Novi vlasnik nije bio u obavezi da na određeni način koristi tu zemlju i 

izvršio je eksploataciju rudnog bogatstva.  

Dakle, ako hoćemo da odbranimo naše interese, a to nije samo ugalj, nego i krečnjak koji je 

neophodan za odsumporavanje, onda moramo sve da složimo, pa da neko odgovara za svaku 

tačku.  

 

Stevo Stević: Bili smo kod načelnika skoro u kompletnom ovom sastavu. Ponašali smo se kao 

da se stidimo da kažemo zbog čega smo došli. prvo je načelnik odugovlačio, pa onda mi, dok ja 

nisam rekao zbog čega smo, ustvari, došli. Nažalost, ni posle toga priča nije išla u smjeru koji bi 

nam pomogao da odgovorimo kako da organizujemo skup u Ugljeviku. Vidjeli ste da se oni 

plaše da se to ne proglasi političkim skupom. Ako se budemo plašili, bolje da se i ne borimo za 
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ovo. Hoću da vam kažem da nismo bili na nivou na sastanku sa načelnikom. Sad imamo mnogo 

slobodniju diskusiju. Nemojte da se ljutite, to je moja primjedba. 

Još kad je bila tematska sjednica Skupštine Opštine, ja sam izvukao zaključak da mi nemamo 

nikakve koristi od njih. Oni su u problem zbog kredita koji traže, i to je razumljivo. Zbog toga ne 

trebamo više da se oslanjamo na njih. Nama načelna podrška ne treba, jer nam ne znači ništa.  

Što se tiče Uprave, svi su s nama, samo nisu svi na istim pozicijama. Izgleda da niko ovdje nije 

sposoban da organizuje jedan stručni sastanak. Ja sam to predložio još na sastanku sa 

Upravom, a vi ste se odmah izjasnili da niste za to. Mi nemamo ispred “RiTE” stručno 

kontrarješenje, nemamo stručni prijedlog rješenja, vezano za podjelu. Ne može se dozvoliti da 

jedan ili dva čovjeka idu, po ovlašćenju direktora, u Ministarstvo, da pregovaraju o “Istoku”. 

Zbog toga sam ja zahtjevao jedan stručni sastanak, na kome bi bilo razjašnjeno sve do detalja. 

Možda je jača odluka jednog stručnog tiejla sa “RiTE”, nego naša.  

Ponovo predlažem da se održi stručni sastanak i da se pozovu i stučnjaci sa tuzlanskog 

Instituta, koji su radili dosadašnje projekta za “Ugljevik Istok” i završni projekat za PK 

“Bogutovo Selo”. Oni su radili dvije ili tri varijante otvaranja kopa “Istok”. Druga stvar je što to 

nije ovjereno u Ministarstvu. Mi s njim možemo da formiramo stručni kontraprijedlog 

Ministarstvu u vezi podjele ležišta “Ugljevik Istok”. Mislim da je to prvi korak, a da posle toga 

vidimo šta će učiniti Ministarstvo. Oni su angažovali jednog čovjeka, prof. Kolonju iz Beograda. 

Naravno, on će uraditi ono što su mu rekli. Nama predložena podjela ne odgovara. 

To je moj prijedlog.  

 

Dragan Tešić: Izgleda da moramo da snimamo sve što pričamo. Stevo, kažeš kako niko nije 

rekao načelniku ništa oštro, a ja sam mu u lice rekao da je ovo veći problem za Ugljevik, nego 

za nas. I to opet tvrdim. 

Dalje, ja nisam stručnjak, ali sam čuo da ljudi kažu da je podjela ležišta nemoguća, da se to ne 

izuvčava ni na fakultetu, tako da ja ne želim uopšte da pričam o tome. Kako da branimo 

“Ugljevik Istok”? Sasvim jednostavno. Investitor nije doveden  transparentno, postojeća faza sa 

Slovencima je započeta, oni su uložili sredstva u taj projekat. To je način odbrane.  

Ja predlažem predsjediku da uputi pisani zahtjev Upravi i da traži da se oni izjasne o “Istoku”.  

 

Stevo Stević: Sve se slažem, ali nigdje to nemamo zvanično.  

 

Ljubomir Marković: Ne slažem se sa Stevinim konstatacijama, vezanim za sastanak sa 

načelnikom. Inače, sve se svodi na igru, meni je to još davno bilo jasno.  

 

Radovan Cvijetinović: I ja sam htio da dam komentar na Stevino izlaganje. Ja, lično, ne 

smatram da smo bili blagi. Naš cilj je bio da vidimo imamo li njihovu podršku, ili ne. Nije bilo 

potrebe da svi pričamo i da vičemo. Oni su rekli svoj stav, prebacili su nas na Upravu, jer znaju 

da je i Uprava na istom stavu. Trebaju nam ti stavovi napismeno, potpisani, pa da znamo šta 

dalje.  
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Stevo Stević: Koliko sam ja shvatio, mi smo išli kod načelnika sa glavnim ciljem da 

organizujemo skup u Ugljeviku, a ne da tražimo podršku.  

 

Milenko Jović: Na sastanku sa poslovodstvom, direktor Milan Mirković je rekao da TE može da 

radi i duže od 2039. godine. Jedino su stručnjaci sa Rudniku ostali nedorečeni.  

Izvinjavam se Stevi, očigledno je da prošli put nisam dobro razumio, u potpunosti se slažem sa 

prijedlogom o održavanju stručnog sastanka.  

 

Dragan Babić: Kad smo ulazili u ovu priču, obećavali smo radnicima da ćemo sjediti ovdje i tri 

dana, ako treba, dok ne dođemo do rješenja.  

Ja ću biti malo radikalniji i jasniji u svojoj priči. Iz mog ugla posmatrano, mi imamo lopova koji 

nam krade “Istok”, i to je Vlada. Oni to rade sa Upravom. Mi s njima moramo da razgraničimo. 

Načelnik  mora biti upoznat sa svim dešavanjima. Koliko sam ja razumio, tražio je da ga Sindikat 

obavijesti u pisanoj formi o svakom sastanku, i njega i Skupštinu. I, ako članovi Skupštine 

Opštine neće da dođu među radnike, mi ćemo im tako prenijeti. Onda neka načelnik objašnjava 

zašto je to tako. Isto važi i za Upravu. Ako neće da izađu pred radnike, prenijećemo im tako.  

Mi kao Sindikat moramo da dokažemo da smo u pravu. A bez lokalne uprave ne možemo.  

 

Tomislav Benović: Svi se slažemo oko ovih stavova, ali moramo nešto konkretno da 

preduzmemo. Mi nismo svemoćni. Moj prijedlog je da angažujemo dobrog advokata, koji će nas 

posavjetovati, da vidimo šta možemo učiniti s pravne strane.  

Drugo, potrebno je da tražimo podršku ostalih sindikalnih organizacija. Meni je bivši predsjednik 

Đurđević rekao da imamo njihovu podršku, ali je nisam nigdje vidio napismeno. Ovdje se na 

mala vrata uvodi privatizacije Elektroprivrede. I njih sutra čeka isto ovo.  

 

Mitar Tomić: Pošto već dugo govorimo o ovoj temi, predlažem da se izvuku neke teze o 

kojima će biti govoreno u emisiji koja će se emitovati na BN TV sledeće sedmice. Takođe bih 

zamolio da se pozovu kao gosti i Ministar i direktorica, pa ako neće da dođu, neka se to kaže u 

emisiji.  

Što se tiče “Istoka”, potrebno je od Uprave tražiti da podnesu zahtjev za koncesiju i na “Istok 1” 

i na “Istok 2”, ako su ga tako podijelili. I potrebno je provjeriti da li mi imamo prioritet u dodjeli, 

ja mislim da imamo.  

Upravu treba pitati šta je neophodno da oni potpišu da bi se koncesija dodjelila nekom drugom, 

a neki dokumenti sigurno postoje, pa da vidimo jesu li spremni da to potpišu.  

Vezano za njihovu priču da će nas Vlada RS kazniti, pa nam neće dati odobrenje za neke 

odluke, ukoliko ne budemo na istom stanovištu s njima, pa neka nas kazne ako im ne treba 

1800 doprinosa u fondove, ako im ne trebaju u državni budžet ovakvi doprinosi, neka nas 

ugase.  

Ja sam, takođe, tražio pismenu podršku drugih sindikata, da imamo to spremno za emisiju.  

Što se tiče današnjeg obraćanja predsjednika Sindikalne organizacije na “Skali”, imam zamjerku 

što nismo obavijestili radnike preko oglasnih table. Mislim da će ovako biti manje efekta.  

 



11 
 

Đokica Tomić: Ja sam za radikalizaciju. Slažem se sa T. Benovićem, vezano za angažovanje 

advokata. Takođe smatram da trebamo krenuti u dalju akciju prikupljanja potpisa, kako bi se 

sazvala sjednica Skupštine RS.  

 

Zoran Mićanović: Naš suštinski problem je u kući. Prvo to moramo riješiti. Nije problem ni u 

Ministarstvu, ni u direktorici, ni u predsjedniku Vlade, ni u predsjedniku RS, problem je kod nas. 

Mi u “RiTE” imamo izdajnika koji igraju neke igre. A mi znamo ko te igre igra. Predlažem, stoga, 

da jedan od zaključaka bude urgentan zahtjev prema direktoru “RiTE Ugljevik”, gdinu Žiki 

Kruniću, da hitno organizuje sastanak rudarske struke. Da nam neko da potvrdu zbog čega je 

sve ovako kako jeste. Mi smo 2009. godine imali odličan plan snabdjevanja TE ugljem. Po tom 

planu, 2011. god. smo trebali imati 600 hiljada m3 čm na “Istoku”. Šta se desilo s tim? Zašto je 

to urađeno? 

 

Sindikalni odbor jednoglasno usvaja sledeći:  

ZAKLJUČAK 

Član 1. 

Sindikalni odbor donosi Zaključak o neophodnosti slanja urgentnog zahtjeva V.D. direktora 

“Rudnik i Termoelektrana Ugljevik” A.D. Ugljevik, gdin-u Žiki Kruniću, da, što prije, svojom 

rukovodećom linijom, organizuje sastanak sa stručnjacima iz rudarske oblasti u prostorijama 

“Rudnika i Termoelektrane Ugljevik”, na kome će biti odgovoreno na pitanja vezana za ležište 

“Ugljevik Istok”. 

Član 2. 

Zaključak stupa na snagu danom donošenja. 

 

Zoran Mićanović: Takođe stavljam na glasanje prijedlog vezan za pravnu pomoć. 

 

Mitar Tomić: Hoće li taj advokat samo da nas savjetuje, ili idemo na neku tužbu? 

 

Tomislav Benović: Potrebno je dan daje smjernice, jer mi se u pravo ne razumijemo.  

 

Sindikalni odbor jednoglasno donosi sledeći:  

ZAKLJUČAK 

Član 1. 

Sindikalni odbor donosi zaključak o potrebi angažovanja adekvatne pravne pomoći, odnosno 

advokata, s kojim će se održati savjetodavni sastanak, u cilju iznalaženja rješenja problema 

vezanih za dodjelu koncesije na ležište uglje “Ugljevik Istok”.  

Član 2. 

Za realizaciju predmetnog zaključka zadužuje se predsjednik Sindikalne organizacije, gdin Zoran 

Mićanović, u saradnji sa potpredsjednikom, gdin-om Tomislavom Benovićem.  

Član 3. 

Zaključak stupa na snagu danom donošenja. 
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Duško Radovanović: Imamo mi advokata i u Sindikatu Energetike.  

 

Zoran Mićanović: Dalje, sa sastanka Sindikata Energetike imamo zapisnik u kome stoji da je 

B. Đurđević tražio podršku za naše aktivnosti i ona je pružena jednoglasno. Čekamo da stigne 

zapisnik, tako da to možemo da koristimo kao dokaz.  

 

Dragan Tešić: Ja još jednom naglašavam, mi ne možemo dati “Istok”, jer imamo uložena 

sredstva u to ležište.  

 

Zoran Mićanović: Što se tiče medija, imamo malo problema, jer se zna čiji su mediji. Đokica 

Tomić je našao način da uspostavimo kontakt sa BN TV i mislim da ćemo ostvariti dobru 

saradnju, potrebno je samo da to ozvaničimo.  

Pokušaćemo da se dogovorimo za gostovanje u emisiji “Stav i kontrastav” sledeće sedmice. Sve 

što pričamo ovdje, reći ćemo i tamo.  

Što se tiče mog današnjeg obraćanja na “Skali”, s njima imamo korektne odnose i imamo to 

obraćanje građanima besplatno.  

To su samo naši počeci, što se tiče našeg istupa u medijima.  

 

Dragan Babić: Samo vas molim da ubuduće za sva ta medijska istupanja bude jasno istaknuto 

obavještenje na oglasnim tablama.  

 

Zoran Mićanović: Što se tiče izrade sajta naše Organizacije, naš radnik Aco Milovanović je to 

preuzeo na sebe, pa ćemo sve imati na jednom mjestu. Tu će biti uključen i Fond solidarnosti.  

Takođe trebamo zamoliti Bobana Markovića da aktuelizuje priču oko časopisa  “Sindikalac”. Za 

sve ovo će biti pripremljena prezentacija, pa ćemo vidjeti. 

S druge strane, savjetovao sam se s nekim ljudima oko konferencije za štampu. Predlažem da 

posle svake sjednice Sindikalnog odbora imamo konferenciju za štampu. Vrlo je bitno da 

uspostavimo bliže kontakte s novinarima. Smatram da bi bilo najbolje rješenje da prvu 

konferenciju održimo u Bijeljini, u Privrednoj komori, kako bi došle sve televizije. Kad dobijemo 

medijsku pažnju, ovdje ćemo držati konferencije za štampu.  

Još nešto, ovo sada jeste naša glavna tema, ali imamo mi još dosta toga na šta treba obratiti 

pažnju, da nam ne bi promaklo. Bio sam na čelu ovog Preduzeća, znam da je moguće uštediti 

preko noći 5-6 miliona KM. Dakle, možemo biti korektivni faktor rada Uprave. Taj novac se 

može podijeliti našim radnicima kroz dvije plate. I to je dio naše sindikalne borbe i tema kojoj 

se treba posvetiti jedan sastanak sa Upravom.  
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AD 6 Zahtjevi za pomoć upućeni od strane radnika, penzionera, udruženja i 

građanja 

Mitar Tomić: Predlažem da zahtjeve za pomoć rješavamo na posebnoj sjednici, na kojoj će 

samo to biti tema, jednom mjesečno ili jednom u dva mjeseca.  

 

Prijedlog usvojen jednoglasno.  

 

 

AD 7 Razno 

 

Dragan Golić: Imam dva prijedloga. Prvi se odnosi na hitno objavljivanje naših novina, u vidu 

informatora, kako bi svi radnici bili na vrijeme obavješteni o aktuelnim dešavanjima. 

 

Prijedlog se usvaja jednoglasno. 

 

Dragan Golić: Drugi prijedlog se odnosi na isplatu naknade za ukupni rad zapisničaru, Danijeli 

Ilić. 

Zoran Mićanović: Predlažem da naknada bude u iznosu od 500,00 KM.  

 

Prijedlog usvojen većinom glasova.  

 

Radovan Cvijetinović: U Sindikatu Energetike postoji pravna služba, pa ne bi bilo loše da ih 

kontaktiramo, možda nam i oni mogu pomoći. 

Drugo, zanima me da li smo poslali zahtjev kojim tražimo isplatu po dvije cijene rada radnicima, 

za vaskršnje praznike, u skladu sa Kolektivnim ugovorom? 

 

Zoran Mićanović: Odmah predlažem zaključak, u skladu s kojim će se uputiti zahtjev upravi.  

 

Sindikalni odbor jednoglasno usvaja sledeći:  

ZAKLJUČAK 

Član 1. 

Sindikalni odbor donosi zaključak kojim se konstatuje da će Sindikalni odbor podnijeti zahtjev 

Upravi Preduzeća, kojim će predložiti donošenje odluke o isplati po dvije cijene rada svim 

zaposlenim, računajući i one radnike koji se nalaze na bolovanju ili plaćenom odsustvu, za 

vaskršnje praznike, a u skladu sa čl. 77, stav 2. Posebnog kolektivnog ugovora Elektroprivrede 

Republike Srpske. 

Član 2. 

Zaključak stupa na snagu danom donošenja.  
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Milenko Jović: Šta se dešava sa pisanih medija? Predlažem da se ne objavljuje sve odjednom, 

nego postepeno, kako bi konstantno bili prisutni u medijima.  

Zatim, radnici traže neku povratnu informaciju sa naših sastanaka. Predlažem da se naše odluke 

i zaključci objavljuju na oglasnim tablama.  

 

Zoran Mićanović: Najvažnije je da ste vi u direktnom kontaktu sa radnicima, pa možete 

odmah da im prenesete informacije, dok se ne uhodamo, pa počnemo da to objavljujemo.  

 

Dragan Golić: Odluke i zaključci se mogu odmah raditi, pa objavljivati, ne moramo da čekamo 

zapisnik. Mislim da bi bilo dobro da se sve dostavlja i članovima Skupštine.  

 

 

 

Sastanak završen u 10:00 časova. 

 

P R E D S J E D N I K 

         

          Zoran Mićanović, dipl. inž. rudarstva 

 


